
gekozen. De heer Ubbink is ook oud-leerling van onze uni
versiteit en dat maakt het welkom, dat wij hem toeroepen, 
te hartelijker. 

Dr. D. Bergsma werd herbenoemd als curator. Als zesde 
curator benoemden directeuren met ingang van i april 1968 
Dr. H. H. Sillevis Smitt, president-directeur van de HoUand-
sche Sociëteit van Levensverzekeringen N.V., doctor in de 
rechtsgeleerdheid onzer universiteit. Wij heten hem derhalve 
even hartelijk als de heer Ubbink welkom. 

Een nieuw lichaam deed in de Vereniging voor Weten
schappelijk Onderwijs op Gereformeerde Grondslag zijn in
trede. De president-directeur installeerde op 9 december 1967 
de raad van bijstand. Dit college bestaat uit deels door de 
provinciale afdelingen gekozen, deels uit door directeuren be
noemde leden en geeft uitdrukking aan de wens van direc
teuren het contact met de leden der vereniging te verstevigen. 
Ook hier derhalve een poging tot democratisering. 

Dr. J. D. Dengerink werd ontheven van het adjunct secre
tariaat van directeuren en als zodanig opgevolgd door Mr. H. 
Hoogenkamp. 

Het hoofd van de centrale administratie van het bureau 
der universiteit, de heer W. Sikking moest om gezondheids
redenen vervroegd met pensioen gaan. Hij zag de universiteit 
van een kleine tot een grote „zaak" groeien. Voor zijn trouw 
en toewijding blijven wij hem dankbaar. 

Het aanhoren van een jaarrede is een ietwat saaie bezig
heid, maar ik kan u de verzekering geven, dat het opstellen 
ook niet in alle opzichten inspirerend is. Ik meen echter de 
jaartallen nu achter de rug te hebben en veroorloof mij uw 
aandacht nog voor enkele ogenblikken te vragen voor wat 
meer algemene beschouwingen. 

Veel werk heeft de universiteit dit jaar moeten steken in 
het ontwerpen van het ontwikkelingsplan 1969-1972. Het 
maken van een ontwikkelingsplan is een heilzame exercitie. 
Men wordt gedwongen wat er gebeurt critisch te toetsen en 
zich rekenschap te geven van de richting, waarin men voors
hands wil gaan. Wel was de voorgeschreven opzet van het 
ontwikkelingsplan te breed en te detaillistisch en het rectoren
college heeft dan ook eenstemmig uitgesproken, dat volgende 
ontwikkelingsplannen zich zullen moeten beperken tot prog
noses omtrent de ontwikkeling van de verschillende studie
richtingen en van het onderzoek en niet de tendens moeten 
vertonen naar een handboek omtrent de universiteit als alge
meen ve; schijnsel. 

Besturende colleges en senaat hebben als algemene richt
lijn VO' •• de komende periode gekozen voor verdieping en 
verstevigmg van het bestaande, niet voor verdergaande ver-
brediiij. va- het bestand der universiteit. Zo vermeldt het 
ontwikl- - ! ' l-n. dat het in de nabije toekomst niet in de 
bedot''1 g ug r.-; sireven naar de instelling van een sub-
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